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Úvodné slová 
 

 

„Non scholae  sed vitae discimus“ 

„Neučíme sa pre školu, ale pre život.“ 

(Seneca) 

 

„Učiť pre prax“ – tieto slová Senecu sú výstižné pre Strednú zdravotnícku školu 

od jej založenia. Práve pre takéto povolanie bola naša škola založená. Týmto krédom 

sa riadi už 70 rokov. Je jednou z mála škôl, ktoré pripravujú študentov 

pre najnevyhnutnejšiu odbornú zdravotnícku prax – pomáhať, ošetrovať, chrániť, vyjsť 

v ústrety tým, ktorí sa potrebujú oprieť o vystretú ruku, pocítiť teplé pohladenie, zotrieť 

slzu, nadvihnúť hlavu... 

Prvého septembra 1949 sa po prvýkrát otvorili dvere Vyššej sociálnej zdravotnej školy 

na Baštovej ulici v Prešove s troma triedami. Otočme zažltnuté listy času, vráťme 

sa na začiatok neľahkej cesty, ktorou naša škola už prešla, potešme sa úspechmi, 

ktoré za ten čas dosiahla, ale hľaďme aj do budúcnosti, aby sme s hrdosťou mohli 

odovzdať štafetu s úspechmi aj ďalšej generácii. 

Za 70 rokov existencie školy prešli cez prah školy tisícky študentov a pedagogických 

a nepedagogických zamestnancov. Základným úsilím všetkých učiteľov bolo a stále je, 

pripraviť absolventov na výkon budúceho zdravotníckeho povolania – veľmi náročného, 

ale zároveň najušľachtilejšieho – „mať srdce na dlani“ – srdce bijúce pre chorých, 

opustených. 

V tomto duchu je zameraný celý výchovno-vzdelávací proces počas dlhých 70 rokov 

pôsobenia školy. 

Všetkým pedagogickým a nepedagogickým zamestnancom našej alma mater – bývalým 

a terajším, patrí moje veľké poďakovanie a uznanie i v mene všetkých mojich 

predchodcov. 

Vám, drahí moji kolegovia, ktorí dnes pokračujete v ich diele, ako aj všetkým študentom 

Strednej zdravotníckej školy v Prešove, prajem pevné zdravie a úspechy v osobnom 

a pracovnom živote.  

PhDr. Eva Novotná, PhD. 

riaditeľka školy  
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„Mali by sme sa dorozumieť, pokiaľ sme schopní lásky.“ 

 

Vážení čitatelia, milí pedagógovia a študenti, 

ak má národ hlboké korene a pestrú históriu, je to záruka toho, že tento národ má svoje 

miesto, svoju tradíciu i pýchu. Ak má škola svoju dlhoročnú históriu, znamená to, 

že má pevné korene, kvalitné vzdelávanie a ľudský prístup.  

 

70 rokov šla táto škola svojou cestou v snahe nastaviť existenčné parametre tak, 

aby kvalita vzdelávania a výchovy naberali na sile. Písala minulosť, prechádza 

prítomnosťou a hľadí v ústrety budúcnosti. Pričinili sa o to všetci, každý na svojom 

poste: učiteľ, žiak i vrátnik a samozrejme rodič. A nezlyhali ste. Ba, práve naopak. 

Výsledok sa dostavil. Dokázali ste, že kreovať mladého človeka a viesť ho k tomu, 

aby vedel pomoc nielen prijímať, ale ju i rozdávať si vyžaduje veľa síl a trpezlivosti. 

V zrkadle spomienok sa vynárajú žiaci, ktorých učíte, že človek musí mať niekoho. 

Ale musí spĺňať jedinú podmienku, byť blízkym. Každý potrebuje niekoho na všetky 

ľudské bôle, žiale, radosti, lásky, úspech i sklamania. Je to také prirodzené, ako večer 

líhať k odpočinku, ráno vstávať, či napojiť vysmädnuté ústa. Toto je poslaním tejto 

školy. A takejto myšlienke vyjadrujem svoje hlboké uznanie. 

 

Váš absolvent je symbolom empatie, solidarity a presvedčenia, že je potrebné pomáhať 

a hľadieť na seba ako rovných partnerov. Odnáša si so sebou výbavu humanizmu 

a spolupatričnosti. Pre neho je táto jeho alma mater  kúskom jeho života.  

 

Dovoľte mi vyjadriť presvedčenie, že tento slávnostný deň jubilejného roka existencie 

školy bude silným impulzom pre úspešnú budúcnosť všetkých. Želám Vám kvalitný 

kolektív, ktorý je pripravený odovzdať všetky svoje schopnosti, zručnosti a vedomosti 

a žiakov bažiacich po najvznešenejších métach života – po poznaní. 

 

PaedDr. Ján Furman 

vedúci odboru školstva ÚPSK 
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Vážené dámy, vážení páni, milí študenti, 

 

Zdá sa, že „deviatkové“ roky sú aj v našom, prešovskom, geopriestore významné nielen 

pre celospoločenské zmeny (Nežná revolúcia – 1989), ale aj pre vznik mnohých 

vzdelávacích inštitúcií, či oslavy jubileí významných osobností prešovskej zdravotníckej 

histórie (napr. jeden zo zakladateľov odboru anestéziológia – MUDr. Anton Lučanský, 

CSc., ktorý pôsobil v Prešove, by sa v tomto roku dožil 90. narodenín). Aj Stredná 

zdravotnícka škola Prešov si v tomto roku pripomína úctyhodných 70 rokov od svojho 

založenia.  

 

Teória bez praxe a prax bez teórie sú ako polievka bez korenia. Spolupráca  FNsP J. A. 

Reimana Prešov so Strednou zdravotníckou školou Prešov (SZŠ) je tým správnym 

korením, tou pravou esenciou, ktorá dodáva teórii aj praxi všetky potrebné príchute, 

ktorých výsledkom je teoreticky zdatný a prakticky spôsobilý absolvent, pripravený 

do praxe. SZŠ je jedným zo zdrojov nemocnice na dopĺňanie odborného personálu 

v odboroch zdravotnícky asistent/praktická sestra, sanitár a masér.  

  

70 rokov v živote človeka je naozaj úctyhodný vek, v živote inštitúcie 

je nezanedbateľným ukazovateľom stability, skúseností ale i kvality. Dostalo sa mi tej cti, 

že môžem byť jedným z gratulantov, preto SZŠ do ďalších rokov želám, aby s ľahkosťou 

prekonala akékoľvek turbulencie a aby oslávila ešte mnoho desaťročí. Symbolicky teda 

pripíjam na zdravie a na ďalšie úspešné desaťročia zamestnancov, študentov 

i absolventov Strednej zdravotníckej školy Prešov. 

 

 

 

 Všetko najlepšie! 

 S úctou 

       MUDr. Radoslav Čuha, MBA, MPH

 generálny riaditeľ  

      FNsP J. A. Reimana Prešov 
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Vážené dámy, vážení páni 

 

Povedané slovami starorímskeho filozofa Cicera: „História je svedectvom času, svetlom 

pravdy, život pamäti, učiteľka života, zvestovateľka dávnych dôb.“ 

Výročie je udalosť, kedy sa minulosť spája s prítomnosťou, aby pripravili základ 

budúcnosti. Veď kto nepozná minulosť, nechápe prítomnosť a nepochopí budúcnosť. 

Nielen v živote človeka, ale i v pôsobení inštitúcií, ktoré si ľudia pre pospolitý úžitok 

utvárajú, prichádzajú významné výročia, pri ktorých zvykneme bilancovať, spomínať 

a oslavovať. Nebude tomu ináč ani dnes, pri príležitosti osláv 70. výročia vzniku SZŠ 

v Prešove. Počas svojich sedem desaťročí zdravotnícka škola bola a je centrom výučby 

žiakov – budúcich zdravotníckych pracovníkov, ktorých zmysel povolania tvorí služba 

pre blaho  a zdravie ľudí, vzťah k chorému človeku, vyžadujúci si veľkú mieru 

ľudskosti, etiky.  

Históriu školy vytvárali a vytvárajú ľudia. Jej bránami prešli tisíce absolventov, stovky 

pedagógov, nepedagogických zamestnancov, rodičov i priateľov školy. Ľudská pamäť 

je výnimočný dar, ktorý tým, že nám umožňuje pozrieť sa späť, zároveň nás posúva 

dopredu. A je na čo spomínať. Mnohí z vás tu prežili svoje študentské časy, spoznávali 

„tajomstvá“ ľudského tela, učili sa zodpovednosti, tolerancii, úcty človeka k človeku... 

Zostal tu kus vášho života s určite príjemnou spomienkou a vďačnosťou za všetko, 

čo vám zdravotnícka škola dala. Kus svojho života tu nepochybne zanechalo aj mnoho 

učiteľov, ktorí stojac za katedrami učební s láskou a trpezlivosťou vštepovali žiakom 

základy zdravotníckych vied, vychovávali z nich dobrých ľudí a tvarovali ich osobnosti 

a charaktery.  

Nedá mi však nespomenúť, že moje súčasné kolegyne i kolegovia z FZO PU ako i ja, 

sme bytostne i profesionálne spätí so SZŠ i keď každý z nás v nej prežil svoj vlastný 

príbeh, svoje starosti, radosti, stresy i úsmevné chvíle. Predsa však máme všetci niečo 

spoločné, táto škola sa stala súčasťou nášho života, na ktorej sme krok po kroku nasávali 

vedomosti, poučky, pravidlá, vzorce...a časom získavali pedagogické skúsenosti, 

ktoré sme pretavili do profesií vysokoškolských učiteľov.   

Dnešnej jubilantke – SZŠ želám do ďalších rokov veľa dobrých a usilovných žiakov, 

zanietených učiteľov, obetavých rodičov. Aby aj ďalšie roky boli pre ňu úspešné, 

aby na jej pôde bolo dostatok príležitostí nielen na profesionálnu realizáciu sa, 

ale aby v nej nechýbala atmosféra hrejivej kolegiality, ľudského porozumenia, tolerancie 

a dobroprajnej podpory. 

doc. PhDr. Štefánia Andraščíková, PhD. MPH. 

dekanka FZO PU v Prešove 
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Historické súvislosti 
70. výročie založenia Strednej zdravotníckej školy 

na Sládkovičovej ulici v Prešove je významnou udalosťou 

vyvolávajúcou spomienky, oživujúcou minulosť. Je história 

sa začala písať 1. septembra 1949, kedy sa otvárajú tri 

triedy Vyššej sociálnej zdravotnej školy s počtom 76 žiakov. 

Funkciu dočasnej riaditeľky vykonávala Božena 

Štollmanová. Škola bola umiestnená v budove bývalej 

nemocnice na Baštovej ulici. 

V školskom roku 1950/1951 sa otvorili dve nové triedy trojročného štúdia v odboroch 

zdravotná sestra a zdravotný laborant. Od 10. októbra 1950 do funkcie riaditeľa školy bol 

menovaný Ján Baja, profesor I. gymnázia v Prešove. Škola naďalej pôsobila na Baštovej 

ulici, ale od školského roku 1952/1953 boli elokované pracoviská na Slovenskej, 

Konštantínovej a Požiarnickej ulici v Prešove. Medzi prvými vyučujúcimi boli: Vilma 

Nachtnebelová, Gabriela Kapišinská, Marta Mydlová, Gabriela Germušková, Ľudovít 

Šomský, Priska Vavrová, Božena Štollmanová, Anna Leščinská. Prvými učiteľkami 

praktického výcviku – inštruktorkami boli Jitka Halagová, rod. Bobčíková, Anna 

Nevická, rod. Petríková. K prvým externým učiteľom z radov zdravotníkov patrili: 

MUDr. Janečka, MUDr. Jurič, MUDr. Vrábľová, MUDr. Kováč, MUDr. Trenkler, MUDr. 

Brtka a ďalší. 

V školskom roku 1952/1953 sa otvoril nový odbor detská sestra s počtom 35 žiakov. 

V rokoch 1953/1954 začínala zdravotnícka škola v Prešove už v nových priestoroch 

známeho Prešovského kolégia.  

 

V tomto školskom roku sa otvorila jedna trieda odboru detská sestra, jedna trieda 

zdravotný laborant a po prvýkrát v histórii školy trieda s vyučovacím jazykom 

ukrajinským v odbore zdravotná sestra. Posledný ukrajinský ročník skončil štúdium 

v školskom roku 1971/1972. Od roku 1969/1970 sa ukrajinské triedy otvorili v novo 

zriadenej Strednej zdravotníckej škole v Humennom.  

Od školského roku 1954/1955 s počtom 15 tried prechádza trojročné štúdium 

na štvorročné, ktoré je ukončené maturitnou skúškou.  
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V školskom roku 1956/1957 bol zriadený nový štvorročný odbor – pôrodné asistentky, 

ktorý pôsobil do školského roku 1972/1973. Od školského roku 1971/1972 sa otvárala 

jedna trieda odboru pôrodná asistentka v nadstavbovom štúdiu.  

Od 1. januára 1957 bol dočasne poverený vedením školy Karol Kyselý, ktorý v tom čase 

vykonával aj funkciu zástupcu riaditeľa. Od 1. marca 1958 bol menovaný do funkcie 

riaditeľa školy Ing. Juraj Olejár, ktorý v tejto funkcii pôsobil do 30. júna 1988. 

V školských rokoch 1960/1961 a 1961/1962 bola v škole jedna trieda dvojročného 

nadstavbového štúdia v odbore sanitársky pracovník, od školského roku 1971/1972 

sa zmenil názov odboru na asistent hygienickej služby. V tom istom školskom roku 

sa otvoril 1. ročník dvojročného štúdia v odbore ošetrovateľka, o rok neskôr v odbore 

pestúnka. 

Za 25 rokov pôsobenia školy – 1949 – 1974 – sa vystriedali odbory 

zdravotný laborant 

zdravotná sestra 

detská sestra 

ženská sestra 

pôrodná asistentka 

asistent hygienickej služby 

ošetrovateľka 

pestúnka. 

V školskom roku 1975/1976 bola škola presťahovaná z Prešovského kolégia 

do pridelených rekonštruovaných priestorov po Odbornom učilišti OZKN v Prešove.  

V roku 1969 bolo udelené vyznamenanie „Vzorný učiteľ“ riaditeľovi školy Ing. Jurajovi 

Olejárovi, roku 1970 Mikulášovi Pavelkovi a Ing. Jurajovi Olejárovi vyznamenanie 

„Za vynikajúcu prácu“ udelené prezidentom republiky. V roku 1974 bolo udelené 

vyznamenanie „Vzorný zdravotnícky pracovník“ Jitke Halagovej – vedúcej praktického 

výcviku. 

Po odchode Ing. Olejára bol do funkcie riaditeľa školy úradne vymenovaný 

MUDr. Eduard Lukáč, ktorý svoju funkciu zastával do 1. augusta. 1991. Do funkcie 

zástupcov riaditeľa školy boli menované PhDr. E. Sidorová a Mgr. O. Gondžová. 

Počas svojho pôsobenia MUDr. Lukáč organizačne upevnil stredné odborné učilište, 

ktoré vychovávalo nižších stredných zdravotníkov a bolo pričlenené k SZŠ. Posledný 

ročník SOUZ, odbor zdravotník so zameraním na ošetrovateľské a opatrovateľské práce 

a zdravotník so zameraním na laboratórne práce a lekárenstvo ukončil štúdium v júni 

1993. Škola vo februári v roku 1991 po zrušení KÚNZ-u, pod ktorý bola začlenená, 

nadobudla právnu subjektivitu zriaďovacou listinou zo dňa 18. decembra 1990 

a s platnosťou od 1. januára 1991 ako štátna rozpočtová organizácia. Jej riadiacim 

subjektom sa stalo MZ SR.  



 

11 
 

 

Po odchode MUDr. Lukáča školu dočasne riadila PhDr. Emília Sidorová. Od decembra 

1991 bola do funkcie riaditeľa školy ustanovená PaedDr. Anna Pronerová, ktorá funkciu 

zastávala do 1. marca 1992, odkedy bola do funkcie riaditeľky školy MZ SR ustanovená 

PhDr. Anna Eliašová. Škola od roku 1990 prechádzala viacerými výraznými zmenami 

z hľadiska obsahu i foriem výchovy a vzdelávania. V roku 1993 získala akreditáciu 

na aktivovanie nových študijných odborov vyššieho odborného štúdia – diplomovaná 

dentálna hygienička, diplomovaná operačná sestra, diplomovaná psychiatrická sestra, postupne 

pribúdali ďalšie odbory – diplomovaná pôrodná asistentka, diplomovaná všeobecná sestra, 

diplomovaná detská sestra.  

Zmena vo vzťahu k študijným odborom sa udiala v roku 2001, kedy Ministerstvo 

zdravotníctva schválilo nový študijný odbor zdravotnícky asistent. Po reforme štátnej 

správy sa od 1. júla 2002 zriaďovateľom školy stal Prešovský samosprávny kraj. 

Od 1. júla 2004 bola do funkcie riaditeľky školy zvolená PhDr. Brigita Kleinová, 

zástupkyňou riaditeľky školy bola PhDr. Eva Novotná. V roku 2005 získala škola 

akreditáciu na rekvalifikačné kurzy – opatrovateľ geriatrických chorých, opatrovateľ chorých 

a pestún/pestúnka chorých. 

Do funkcie riaditeľky školy bola od 1. júla 2009 zvolená PhDr. Gabriela Mihalčínová. 

Zástupkyňami riaditeľky školy sa stali PhDr. Eva Konečná od 1. septembra 2010 

a Mgr. Slavomíra Mušinková od 1. októbra 2012. Škola počas tohto obdobia prešla 

mnohými rekonštrukčnými zmenami. Od školského roku 2012/2013 sa začal vyučovať 

študijný odbor masér, od školského roku 2014/2015 pribudol študijný odbor zubný 

asistent.  

PhDr. Mihalčínová bola vo funkcii riaditeľa školy do 30. júna 2014. od 1. júla 2014 

do 14. augusta 2014 bola vedením školy poverená PhDr. Slavka Dorinová. Do funkcie 

riaditeľky školy bola od 15. augusta 2014 na základe výberového konania ustanovená 

PhDr. Eva Novotná, PhD, ktorú vykonáva až doteraz. Funkciu zástupkyne riaditeľky 

školy vykonávala od 1. septembra 2012 do 31. augusta 2016 RNDr. Katarína Valková 

pre všeobecnovzdelávacie predmety a od 1. novembra 2014 do 30. júna 2015 

Mgr. Slavomíra Mušinková pre odborné predmety. Od 1. septembra 2016 do 31. augusta 

2017 funkciu riaditeľky školy pre všeobecnovzdelávacie predmety vykonávala 

PaedDr. Jana Tverdíková.  

V súčasnosti zástupkyňou riaditeľky školy je 

pre praktické a teoretické odborné predmety 

PhDr. Slavka Dorinová, pre všeobecno-

vzdelávacie predmety RNDr. Adriana 

Sovičová, PhD.   
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Spomienky p. Jitky Halagovej, jednej z prvých učiteliek 
Rozhovor žiačok III.A triedy s p. Halagovou 23. 10. 2019 

Pani Halagová, ako si spomínate na Vaše začiatky učiteľky? 

„Zdravotnícka škola sídlila na Baštovej ulici spoločne so školou 

výživy, ktorej riaditeľkou bola pani Štollmanová. Pre zdravotnícku 

školu bol riaditeľom pán Baja a mali spoločnú riaditeľňu. Prišla som 

ako zástupkyňa, mala som svoju pracovňu, začali sa prijímať nové 

učiteľky. Pracovala som, koľko sa dalo. Neskôr nastal trošku 

neporiadok, lebo sa v Prešove otvoril 6 – mesačný kurz opatrovateliek a tam začali 

chodiť niektoré sestričky, ktoré vymenili rehoľné sestry v nemocnici. Naše študentky, 

ktoré museli chodiť do školy štyri roky, s tým trochu nesúhlasili, ale nakoniec sa to dalo 

do poriadku. Do nemocnice v Prešove som prišla ako prvá, ktorá som skončila 

zdravotnícku školu. Študovala som v Trenčíne. V Prešove potrebovali kvalifikovanú silu, 

tak som išla študovať do Prahy ošetrovateľstvo. Štúdium trvalo dva roky. Po štúdiu som 

sa vrátila späť ako kvalifikovaná učiteľka. Potom sme sa presťahovali do Kolégia, 

ale stále sa ešte učilo na Baštovej, lebo len na jednom poschodí bola škola, v ostatných 

častiach Kolégia boli kancelárie. Niekedy to bolo smiešne, lebo museli učitelia 

prechádzať z budovy do budovy a často sa stávalo, že prišli na hodiny neskôr. Po dlhých 

rokoch sme sa konečne presťahovali do normálnej školy pri nemocnici.“ 

Aké predmety ste vyučovali? 

„Zdravotnícke, ale mala som na starosti veľa vecí, aj lekárov som zháňala – chirurgov, 

internistov, aby mal kto učiť. Bola som niečo také, ako zástupkyňa, ale nebolo to úradné, 

robila som, čo sa dalo. Mala som pár hodín, ale viac som kontrolovala učiteľov, či učia 

dobre.“ 

Aký vzťah mali žiaci k štúdiu? Mali ste dosť žiakov? 

„Asi dobrý. Žiakov bolo veľa, mali sme dokonca pobočku v Svidníku, ktorú sme otvorili 

v sedemdesiatych rokoch. Učila som tam aj ja, volali ma mamička moja, alebo babička. 

Dokonca mi povedali – ide naša babča. Ale mne to nevadilo, ja som sa z toho smiala.“  

Aké uniformy nosili vtedy žiaci?  

„Už sa nepamätám, ale museli si ich zohnať, aby ich 

rozpoznali od ostatných. Až neskôr nosili tie klasické.“ 

Ďakujeme Vám veľmi pekne, ďakujeme v mene Strednej 

zdravotníckej školy, lebo máte veľký podiel na tom, že 

Stredná zdravotnícka škola dnes oslavuje 

už sedemdesiate výročie.  
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Spomienky p. Anny Kaliňakovej, jednej z prvých študentiek 
 „Je mi cťou, že môžem prispieť svojimi spomienkami k oslave 

okrúhleho výročia strednej školy, na ktorej som ako jedna z prvých 

absolventiek študovala.“  

„Moje štúdium na základnej škole prerušila II. svetová vojna. 

Počas vojny sme boli vysťahovaní a po skončení vojny sme sa nemali 

kde vrátiť. Náš dom bol zničený bombami a tak nás prichýlili na fare, 

kým otec zo starých dosák nepostavil provizórne bývanie. Nemohla 

som hneď nastúpiť na strednú školu, tak som bola doma a liečila 

si omrznuté prsty na nohách. Keď ma prijali do školy v Prešove, nemala sa som poriadne 

šaty ani topánky. Boli sme takí chudobní, že sme ledva mali peniaze na chlieb. Chodila 

som v šatách a topánkach, ktoré dodávala UNRRA (Správa Spojených národov pre 

pomoc a obnovu, zaisťovala pomoc obetiam II. svetovej vojny prostredníctvom 

poskytovania potravy, paliva, odevov, základných zdravotníckych potrieb...). Keď som 

nastúpila do školy, otec ma vozil na voze do mesta, odkiaľ išiel autobus do Prešova. 

Na internátnej izbe nás bolo 16 – 17 dievčat. Televízor sme nemali a na izbe bolo iba 

nástenné rádio. Bývanie a strava boli veľmi skromné. V piatok, keď som sa vrátila 

zo školy, do našej dediny som musela ísť pešo 5 km cez les, často v zime, tme a sama. 

Učilo sa mi ťažko, chýbali mi základy. Učitelia však boli zhovievaví. S úsmevom 

spomínam na chemikárku, ktorá zotiera tabuľu rukou. Prvý rok v škole sme sa učili šiť 

a variť. V druhom ročníku nám pribudla zdravoveda a postupne aj iné odborné 

predmety. Na prax sme začali chodiť v treťom ročníku. Najradšej som praxovala 

na chirurgii. Vybavenie a pomôcky neboli také, ako teraz. Injekcie sme pichali kovovými 

ihlami, ktoré sme museli po použití umyť a vysterilizovať. Používali sme ich 

niekoľkokrát. Často sa na ich konci vytvoril háčik a veľmi radi sa upchávali. 

Striekačky boli z kovu a skla, tiež sme ich používali až kým sa nerozbili. Rukavice 

sme umývali, sušili, pudrovali, skladali a dávali sterilizovať. Niektoré obväzy 

sme dávali prať do práčovne a opakovane používali. O jednorazových 

pomôckach sa nám ani nesnívalo. Zdravotnícke vzdelanie sa ešte len začalo 

rozvíjať. Aj napriek ťažkostiam som vďačná Bohu, rodičom, učiteľom a všetkým, 

ktorí mi pomáhali, že som mohla vyštudovať a celý život pracovať v tak krásnom 

a šľachetnom 

povolaní.“ 
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Spomienky učiteľov 

Otázky na rozhovor spracovala PhDr. Dana Stachurová, PhD. – súčasná učiteľka odborných predmetov 

Mgr. F. Š. Pribula – učiteľ všeobecnovzdelávacích predmetov 

„Sedemdesiat rokov SZŠ v Prešove... Krásne jubileum, ktoré hodno s láskou a úctou 

pozdraviť, blahopriať ku všetkému, čo škola za 70 rokov dosiahla. Veď začínala 

bez všetkých prostriedkov, pričlenená ku vtedajšej Vyššej škole výživy, s názvom Vyššia 

sociálna zdravotná škola pod vedením pani riaditeľky Boženy Štollmanovej. Umiestnená 

bola v budove bývalej nemocnice na Baštovej ulici. Materiálne podmienky boli 

katastrofálne, ale vďaka vtedajším riaditeľom Kiszelý, Baja a najmä riaditeľ 

Ing. Juraj Olejár vyzdvihli školu na patričnú úroveň, najmä v období, keď bola 

umiestnená v Kollégiu. Po strednej zdravotníckej škole v Košiciach, bola na druhom 

mieste v kraji.“ 

„Riaditeľ Ing. Juraj Olejár vytvoril pracovitý a dobre stmelený kolektív interných, 

externých učiteľov. Učiteľky odbornej praxe pod vedením Jitky Halagovej 

na oddeleniach v nemocnici pracovali zodpovedne a takto viedli aj študentky školy. 

Nie div, že inšpekcie konštatovali vždy pozitívne výsledky výchovno – vzdelávacieho 

procesu. Vďaka patrí každému učiteľovi, aj študentom.“ 

Čo Vás motivovalo k tomu, že ste sa rozhodli vyučovať na SZŠ? 

„Snaha podieľať sa na výchove stredných zdravotníckych pracovníkov. Vštepovať úctu 

a lásku k chorým a trpiacim, liečiť slovom podľa „Verbum sanat.“ 

Zažili ste počas svojho pôsobenia na škole nejakú udalosť, na ktorú často spomínate? 

„Udalostí bolo veľa, preto sú aj mnohé spomienky. Na škole bol dobrý kolektív, vedenie 

vyžadovalo svedomitú prácu, vedelo usmerniť, ohodnotiť, najmä riaditeľ školy.“ 

Čo bolo pre Vás počas Vášho pôsobenia na škole najnáročnejšie? 

„Pracovať so žiačkami, ktoré si pomýlili povolanie. Nevedeli pochopiť, že strednú 

zdravotnícku školu nie je obyčajné vzdelávanie, ale vysoko odborné.“ 

Čo bolo pre Vás počas Vášho pôsobenia na škole najkrajšie? 

„Každý rok sme nacvičovali nejakú divadelnú hru. Psychiatria nám prepožičala 

divadelnú miestnosť. Zažili sme veľa krásnych chvíľ pri nácviku, pri premiére. 

Sú to krásne spomienky.“ 
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PhDr. Anton Kvarta – učiteľ všeobecnovzdelávacích predmetov, zástupca riaditeľa školy 

Čo Vás motivovalo k tomu, že ste sa rozhodli vyučovať na SZŠ? 

„Úplne prozaické a realistické riešenie životnej situácie mladého človeka. Ponuku 

pôsobiť v Gymnáziu Giraltovce som neakceptoval a po ročnom pôsobení v Okresnom 

archíve Prešov som dostal ponuku učiť na SZŠ v Prešove.“ 

Zažili ste počas svojho pôsobenia na škole nejakú udalosť, na ktorú často spomínate? 

„V SZŠ Prešov som pôsobil v období rokov 1968 – 1992. Vybrať iba nejakú udalosť 

by bolo vzhľadom k dĺžke pôsobenia v škole neadekvátne. Telefonicky som 

sa s p. riaditeľkou školy PhDr. Evou Novotnou PhD., (mimochodom našou žiačkou) 

dohodol, aby som naplnil odpoveď v širšom kontexte. S odstupom rokov si na školu 

spomeniem, keď prechádzam okolo súčasného sídla školy, pred časom aj okolo 

pôvodného sídla na Hlavnej ulici v Prešove. V okamihoch mi preblesknú mysľou rôzne 

epizódy, napríklad sťahovanie sídla školy po účelovej prestavbe oboch budov, 

vybudovanie prístreška, betónovej plochy na vyučovanie telesnej výchovy vo vhodnom 

počasí, vysadenie zelene, stromov, vybudovanie protihlukovej steny, a to ešte nie sme 

pri pestrom školskom živote. Zapamätala sa mi príhoda z mojich aktivít organizovania 

besied so slovenskými spisovateľmi. Po jednej z nich v klubovni v suteréne sme 

ošetrovali hlavu slovenského prozaika a novinára Petra Strelingera, vysokého to chlapinu. 

Najprv u nás a potom aj na úrazovej chirurgii postúpil RTG vyšetrenie a zašívanie rany 

s dobrým koncom. Žartovalo sa, že ešte bol medzi zdravotníkmi. Ďalšie besedy, 

napríklad s vysokoškolským profesorom, dramatikom Karolom Horákom sa už konali 

v „bezinfekčnom“ prostredí školy.“ 

„Dlhodobejšie som organizoval pravidelné volejbalové 

zápasy za účasti zamestnancov OÚNZ, lekárov, kolegov 

a kolegýň zo školy, lebo aj my sme boli súčasťou OÚNZ 

Prešov. Vydarili sa nám aj volejbalové turnaje medzi 

družobnými družstvami JRD Tulčík, vojenským útvarom 

v Prešove a našou školou, posilnenou niekoľkými lekármi 

(učili v škole), ktoré boli zakončené v prírode.“ 

„Za zmienku stojí pripomenúť prehlbovanie spolupráce medzi ôsmimi zdravotníckymi 

školami vo Východoslovenskom kraji, keď sme boli súčasťou Krajského ústavu 

národného zdravia v Košiciach. Išlo o metodické dni v každej z nich, v ročných 

intervaloch za účasti všetkých zamestnancov škôl. Mali sme možnosť spoznať 

prostredie, učiteľov. Na otvorených hodinách som sa zapojil aj ja hodinou 

zo slovenského jazyka a literatúry. Prebehlo aj oceňovanie učiteľov za kvalitnú školskú 

a mimoškolskú činnosť.“ 
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Čo bolo pre Vás počas Vášho pôsobenia na škole najnáročnejšie? 

„Po roku vyučovania aprobačných predmetov a povinnostiach triedneho  učiteľa som 

sa potreboval vysporiadať aj s úlohami riadenia veľkého pedagogického telesa z pozície 

zástupcu riaditeľa školy. Pomohlo mi zabsolvovanie funkčného štúdia pri ŠPÚ 

v Bratislave. Neskôr sme presťahovali školu, vybudoval som odbornú učebňu fyziky, 

pričom som bol humanistom. Najnáročnejšie bolo plne zabezpečiť školský proces nielen 

internými, ale najmä externými učiteľmi. V niektorých rokoch, keď popri štandardných 

odboroch sme odchovali aj asistentov hygienickej služby, sme mali do 50 externistov.“ 

„Podarilo sa mi zabezpečiť včasné nástupy na vyučovacie hodiny, systém zastupovania 

odborníkmi. Organizoval som pedagogické semináre pre nich. Technické vybavenie 

dneška nám chýbalo. A nakoniec som musel venovať hodiny úsilia vlastnému 

pedagogickému pôsobeniu s nárokmi na seba aj zverenkyne.“ 

Čo bolo pre Vás počas Vášho pôsobenia na škole najkrajšie? 

„Za najkrajšie považujem úvodné očakávanie žiakov prvého ročníka pri otváraní 

školských rokov s prebleskujúcou neistotou, ako zvládnu štúdium a každoročná radosť 

zo zvládnutých maturitných skúšok a záverečných skúšok v nematuritných triedach 

pri rozlúčkach so školou. Potom to boli poďakovania rodičov učiteľom. Na ilustráciu 

uvediem príhodu, po niekoľkých rokoch matka žiačky Himičovej vybehla z lekárne 

(pracoviska) na Hlavnej ulici v Prešove pri kostole sv. Mikuláša a vyslovila 

mi poďakovanie, že som priviedol jej dcéru k čítaniu kníh a tá si zriaďuje vlastnú 

knižnicu.  

Asi pred rokom pred hematologickou ambulanciou sa prihovorila s hrdosťou bývalá 

žiačka, ako jej čitateľský denník zdedila jej dcéra, tiež žiačka SZŠ a mamkin denník 

sa veľmi páčil pani učiteľke SJL. Treba len zasiať klíčivé semienko do srdiečka.  

Dlho som mal dobrý pocit z pomoci 

radovým sestričkám v sociálnych ústavoch 

v Giraltovciach a Petrovanoch, keď sme im 

pomohli nadobudnúť kvalifikačné minimum 

pre prácu v zdravotnícko – sociálnych 

zariadeniach. Dodnes si pamätám, ako 

pri celodennom zamestnaní so skúškami 

v Giraltovciach do druhého dňa ma vyliečili 

čajom s ich receptúrou od respiračného 

ochorenia. Toto sa udialo v minulom 

politickom režime.  
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Dr.h.c. prof. PhDr. Anna Eliašová, PhD., DBA – učiteľka odborných predmetov,  

riaditeľka školy (1992 – 2004) 

Čo Vás motivovalo k tomu, že ste sa rozhodli vyučovať na SZŠ? 

„Po skončení Strednej zdravotnícke školy v odbore ženská sestra 

som pracovala na gynekologicko – pôrodníckom oddelení 

v Poprade a potom v Prešove. Postavenie sestier v zdravotníctve 

som si predstavovala trochu ináč aká bola realita. Sestra bola 

postavená do úlohy sluhu pre každého a to bolo pre nás motivujúce 

zmeniť tento stav. Celý život je zmena a ja som sa snažila byť 

nositeľkou zmien.“ 

 

Zažili ste počas svojho pôsobenia na škole nejakú udalosť, na ktorú často spomínate?  

„Určite to boli roky po revolúcii, keď stredné zdravotnícke školy prešli obrovskou 

transformáciou. Dôraz sa kládol na odbornosť, do popredia sme začali presadzovať 

ošetrovateľstvo ako vednú disciplínu. Najradšej spomínam na naše školy pozitívneho 

myslenia a spoločné výlety.“  

 

Čo bolo pre Vás počas Vášho pôsobenia na škole najnáročnejšie? 

„V roku 1992 som bola prvou zvolenou riaditeľkou, prešla som výberovým konaním 

na MZ SR v Bratislave a do čela riadenia sa prvýkrát dostali odborníci v odbore 

ošetrovateľstvo. Boli to roky veľmi ťažké, ale krásne, plné zmien, tvorivosti 

a entuziazmu. V rámci projektu TEMPUS, ktorý bol prvýkrát spustený na Strednej 

zdravotníckej škole v Martine sme na SZŠ v Prešove aktivovali štúdium v zmysle 

smerníc EÚ v diplomantskej pomaturitnej forme štúdia. Neskôr sme chodili učiť 

aj do iných krajín EÚ, kde to fungovalo. Nevedeli sme do čoho ideme, ale mali sme 

odvahu a chuť, nuž a odvážnym šťastie praje.“ 

„A dnes sa môžem obzrieť za seba a povedať, že tá snaha nevyšla nazmar – je tu naša 

pokračovateľka Fakulta zdravotníckych odborov Prešovskej univerzity v Prešove.“  
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PhDr. Brigita Kleinová – učiteľka všeobecnovzdelávacích predmetov, 

riaditeľka školy (2004 – 2009) 

Čo Vás motivovalo k tomu, že ste sa rozhodli vyučovať na SZŠ? 

„Mojim dávnym snom bolo učiť anglický jazyk na strednej škole. Splnilo sa mi to 

až v roku 1992 a práve na tejto škole.“  

Zažili ste počas svojho pôsobenia na škole nejakú udalosť, na ktorú často spomínate? 

„Bolo toľko udalostí, že nie je ľahké vybrať iba jednu.“ 

Čo bolo pre Vás počas Vášho pôsobenia na škole najnáročnejšie? 

„Nespomínam sa na nič také náročné, aby sa to nedalo zvládnuť.“ 

Čo bolo pre Vás počas Vášho pôsobenia na škole najkrajšie? 

„Najkrajšie boli úspechy žiakov a kolegov, ako aj priateľstvá, ktoré dodnes pretrvávajú.“ 

 

Mgr. Eva Plavčanová – učiteľka všeobecnovzdelávacích predmetov 

Čo Vás motivovalo k tomu, že ste sa rozhodli vyučovať na SZŠ? 

„Na SZŠ v Prešove som začala pracovať ako učiteľka TEV – RUJ hneď  po ukončení 

vysokoškolského štúdia. Možnosť učiť na tejto škole bola pre mňa veľká výzva 

a doposiaľ si úprimne cením, že práve tu – v kolektíve vynikajúcich pedagógova 

úžasných kolegov som mohla začať svoju pedagogickú prácu.“ 

Zažili ste počas svojho pôsobenia na škole nejakú udalosť, na ktorú často spomínate? 

„Udalostí, na ktoré si spomínam je viac, ale asi najviac mi utkveli v pamäti mimoškolské 

aktivity. Napríklad kurzy pozitívneho myslenia, ktoré sme absolvovali s kolektívom 

učiteľov, napr. v Lipovciach.“ 

Čo bolo pre Vás počas Vášho pôsobenia na škole najnáročnejšie? 

„Najnáročnejšie bolo pre mňa osobne obdobie, keď som v rokoch 1993 – 1996 popri 

zamestnaní aj študovala a rozširovala si kvalifikáciu o ďalší predmet – NEJ. Skĺbiť prácu, 

štúdium a starostlivosť o malé dieťa, by som bez pomoci rodiny len ťažko zvládla.“ 

Čo bolo pre Vás počas Vášho pôsobenia na škole najkrajšie? 

„Najkrajšie boli prvé roky práce na škole. Zborovňa bola počas prestávok plná učiteľov 

a bolo tam veselo. A hoci sme vysvedčenia a katalógy a triedne knihy vypisovali rukou, 

zdá sa mi, že sme mali viac času na seba, aj na žiakov.“ 
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Mgr. Anna Pidaná – učiteľka všeobecnovzdelávacích predmetov 

Čo Vás motivovalo k tomu, že ste sa rozhodli vyučovať na SZŠ? 

„Osobná ekonomická situácia a možnosť spojenia telesnej výchovy a zdravia. 

Čo je krajšie, ako byť v každodennom styku s mladými ľuďmi, ktorí sa rozhodli 

pomáhať iným?“ 

Zažili ste počas svojho pôsobenia na škole nejakú udalosť, na ktorú často spomínate? 

„Ani zdravotníkom sa nevyhýbajú choroby a preto nemôžem zabudnúť na 18 – ročnú 

študentku, ktorá sa maturity nedožila.“ 

Čo bolo pre Vás počas Vášho pôsobenia na škole najnáročnejšie? 

„Učiť telesnú výchovu v pivnici.“ 

Čo bolo pre Vás počas Vášho pôsobenia na škole najkrajšie? 

„Vzťahy medziľudské, kolegiálne. Pomerne časté spoločné podujatia, rôzne akcie 

a to nie len odborného charakteru.“ 

 

Mgr. Dagmar Kvašňáková – učiteľka odborných predmetov 

Čo Vás motivovalo k tomu, že ste sa rozhodli vyučovať na SZŠ? 

„Mojou túžbou od detstva bolo stať sa učiteľkou, čo sa mi splnilo, hoci až v dospelom 

veku. Som absolventkou  vašej SZŠ a stať sa kolegyňou mojich bývalých učiteľov bolo 

veľmi pekné a bola to výzva.“ 

Zažili ste počas svojho pôsobenia na škole nejakú udalosť, na ktorú často spomínate? 

„Spomínam často na kolektív, ktorý bol veľmi súdržný a chvíle, ktoré sme strávili 

na rôznych aktivitách a podujatiach, školeniach a výletoch.“ 

Čo bolo pre Vás počas Vášho pôsobenia na škole najnáročnejšie? 

„Náročné bolo učiť praktické vyučovanie na viacerých úsekoch, no zároveň študovať, 

byť triednou učiteľkou...“ 

Čo bolo pre Vás počas Vášho pôsobenia na škole najkrajšie? 

„Myslím si, že počas pôsobenia na SZŠ som zažila svoje najkrajšie roky svojej 

profesionálnej cesty po boku svojej bývalej triednej profesorky, ktorá mi bola celý život 

veľkým vzorom a príkladom. Nedá mi nespomenúť aj docenta Arnošta Bayera – bol 

to výborný odborník, ale aj človek s veľkým srdcom.“ 
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Mgr. Antónia Bišková – učiteľka odborných predmetov 

Čo Vás motivovalo k tomu, že ste sa rozhodli vyučovať na SZŠ? 

„Som absolventkou oboch odborov na SZŠ v Prešove – zdravotná sestra a ženská sestra, 

počas oboch štúdií som mala obrovské šťastie na skvelých pedagógov, boli to nie len 

odborníci, ale predovšetkým skvelí ľudia. Bolo pre mňa obrovskou poctou, že som 

mohla aj ja pôsobiť ako pedagóg a odovzdať študentom časť toho, čo nám naši učitelia 

vštepovali v súvislosti s prácou zdravotníka. Zároveň bolo pre mňa obrovským 

potešením pracovať so svojimi bývalými učiteľmi a naďalej pri nich získavať cenné 

vedomosti a zručnosti.“ 

Zažili ste počas svojho pôsobenia na škole nejakú udalosť, na ktorú často spomínate? 

„Spomienky na pôsobenie na škole sú stále čerstvé a veľmi milé a príjemné, veď čo môže 

byť krajšie, ako pracovať s mladým človekom a vzdelávať ho. Obzvlášť rada spomínam 

na mimoškolské aktivity – stredoškolská odborná činnosť, príprava školských 

kultúrnych podujatí, MISS sestrička, práca v časopise IN VITA, to boli chvíle plné 

smiechu, radosti z dosiahnutých výsledkov, keď som mala možnosť sledovať 

napredovanie študentov nie len po odbornej, ale aj ľudskej stránke.“ 

Čo bolo pre Vás počas Vášho pôsobenia na škole najnáročnejšie? 

„Je pre mňa stále smutné a bolestivé, keď stretávam študentova bývalých absolventov 

našej školy, korí už v tomto odbore nepracujú alebo odišli do cudziny a ako dôvod 

uvádzajú zlé finančné ohodnotenie a nedostatočné ocenenie ich práce celou 

spoločnosťou.“ 

Čo bolo pre Vás počas Vášho pôsobenia na škole najkrajšie? 

„Možnosť sledovať, ako sa z ustráchaného prváka mení daný študent, aj mojim 

pričinením, na odborne a ľudsky zdatného a sebavedomého maturanta, ktorý je vo svojej 

práci úspešný.“ 

PhDr. Mgr. Alena Schlosserová, PhD. – učiteľka odborných predmetov 

Čo Vás motivovalo k tomu, že ste sa rozhodli vyučovať na SZŠ? 

„Záujem o túto prácu už počas vlastného štúdia na SZŠ.“ 

Zažili ste počas svojho pôsobenia na škole nejakú udalosť, na ktorú často spomínate? 

Spoločné výlety. Prvé skúsenosti a „školenia“ na prácu s PC. Elektronické vysvedčenia.  

Čo bolo pre Vás počas Vášho pôsobenia na škole najnáročnejšie? 

Prvé skúsenosti na klinickej praxi, keď som sa ocitla na nových oddeleniach sama 

ako „prst“, iba so skupinkou študentiek.  

Čo bolo pre Vás počas Vášho pôsobenia na škole najkrajšie? 

Celkovo mám na roky pôsobenia na škole iba tie najkrajšie spomienky.  
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PhDr. Ľudmila Miženková, PhD. – učiteľka odborných predmetov 

Čo Vás motivovalo k tomu, že ste sa rozhodli vyučovať na SZŠ? 

„Odovzdať svoje teoretické vedomosti a praktické skúsenosti 

získané praxou na ARO a byť im osobným vzorom. Ukázať, že byť 

sestrou je krásne a pomáhať chorým je potešujúce.“ 

Zažili ste počas svojho pôsobenia na škole nejakú udalosť, 

na ktorú často spomínate? 

„Áno, spomínam si často na spoločné akcie školy – kurzy 

pozitívneho myslenia a spoločné výlety.“ 

Čo bolo pre Vás počas Vášho pôsobenia na škole najnáročnejšie? 

„Nespomínam asi nič. Keď som bola mladá, nebolo nič ťažké, ani náročné. Tešila som 

sa do práce.“ 

Čo bolo pre Vás počas Vášho pôsobenia na škole najkrajšie? 

„Stretávať príjemných a usmievavých ľudí. Vždy sme si vedeli navzájom pomôcť 

a povzbudiť sa.“ 

 

 

Kurz pozitívneho myslenia v Lipovciach 
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Listy z histórie školy 

  

Roky 1966 – 1969 
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Zemiaková brigáda 1979 
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Oslavy Dňa učiteľov 
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Preberanie titulu BSP pre DM SZŠ 1978 

 

Metodický deň 1980 
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Závery školských rokov... 
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Súčasnosť 

Vedenie školy 

                         

PhDr. Eva Novotná, PhD.       PhDr. Slavka Dorinová     RNDr. Adriana Sovičová, PhD. 

           riaditeľka školy                zástupkyňa riaditeľky školy         zástupkyňa riaditeľky školy 

           pre odborné predmety       pre všeobecno-vzdelávacie predmety 

 

                                                            

           Mgr. Katarína Modranská             Ing. Mária Straková 

        výchovná poradkyňa                ekonómka školy 

     vedúca OKP zdravotnícky asistent,  

            praktická sestra, sanitár 
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PaedDr. Júlia Geletičová 
vedúca PK prírodovedných 

a spoločenskovedných predmetov 

 
 

 
 

Mgr. Mária Kaliňaková 
vedúca PK zdravotnícky asistent, sanitár, 

praktická sestra 

 
 

 
 

Mgr. Terézia Kočišová 
vedúca PK zubný asistent 

vedúca OKP zubný asistent 
 

 
 

 
 

Mgr. Erika Polohová 
vedúca PK jazykov 

 
 
 

 
 

Mgr. Lukáš Novotný 
vedúci PK masér 

vedúci OKP masér 
 
 

 
 

PhDr. Andrej Uličný 
predseda ZO OZ PŠaV  
na Slovensku pri SZŠ  
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Študijné odbory v škole 
Škola sa teší záujmu mladých ľudí o budúce zdravotnícke povolanie, čo je dôkazom 

narastajúci počet žiakov.  

V školskom roku 2019/2020 je dvadsať tried v dennej forme: 

 3 triedy novoakreditovaného študijného odboru 5361 M praktická sestra – 

po prvýkrát v dejinách školy 

 9 tried študijného odboru 5356 M zdravotnícky asistent 

 4 triedy študijného odboru 5370 M masér 

 4 triedy študijného odboru 5358 M zubný asistent 

Externá – večerná forma štúdia má v súčasnosti sedem tried: 

 2 triedy novoakreditovaného študijného odboru 5361 N praktická sestra – 

po prvýkrát v dejinách školy 

 2 triedy študijného odboru 5356 N zdravotnícky asistent 

 2 triedy študijného odboru 5370 N masér 

 1 trieda učebného odboru 5371 H sanitár 

V školskom roku 2019/2020 v škole študuje 700 žiakov. 
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Zdravotnícky asistent  5356 M / N 

V rámci transformácie zdravotníckeho školstva bol študijný odbor zdravotnícky asistent 

v stredných zdravotníckych školách aktivovaný v roku 2001.  
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Praktická sestra 5361 M / N 

Vyhláškou MŠVVaŠ SR č. 251/2018 o sústave odborov vzdelávania pre stredné školy bol 

uvedený odbor praktická sestra, ktorý má nadväznosť podľa doterajších právnych 

predpisov na odbor zdravotnícky asistent. 
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Masér  5370 M / N 

Stredná zdravotnícka škola na Sládkovičovej ulici v Prešove má v ponuke študijný odbor 

masér už ôsmy rok. Absolvent sa uplatní v zdravotníckych, kúpeľných, sociálnych a iných 

zariadeniach ako sú fitness centrá, wellness centrá, športové kluby...  
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Zubný asistent 5358 M 

Študijný odbor pripravuje žiakov na prácu v ambulancii zubného lekára. Prvý ročník 

sa otvoril v školskom roku 2013/2014. 

 



 

30 
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Učebný odbor sanitár 5371 H 

Učebný odbor sanitár sa realizuje formou jednoročného externého večerného štúdia. 

Medzi hlavné činnosti sanitára patrí starostlivosť o základnú hygienu dospelých chorých, 

starostlivosť o pomôcky, zdravotnícky materiál a prostredie pacienta.  
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Učitelia odborných predmetov 

 
 

PaedDr. Bc. Vladimíra Beľaková  

Mgr. Bc. Silvia Doľacká 

PhDr. Slavka Dorinová 

PhDr. Zuzana Farbulová 

Mgr. Zuzana Giňovská  

PhDr. Monika Gorecká 

PhDr. Radoslav Grega 

Mgr. Anna Kašpríková 

Mgr. Mária Kaliňaková  

Mgr. Peter Kilian 

Mgr. Eva Klačanská 

Mgr. Terézia Kočišová 

PhDr. Eva Konečná, MBA 

Mgr. Miroslava Kováčiková 

Mgr. Zuzana Liptáková 

MUDr. Radomíra Magdolenová 

PhDr. Ľubica Marcineková 

Mgr. Katarína Modranská 

Mgr. Slavomíra Mušinková 

PhDr. Eva Novotná, PhD. 

Mgr. Lukáš Novotný 

PhDr. Silvia Odelgová 

PhDr. Alena Olejňáková 

Mgr. Alena Partilová  

Mgr. Štefan Pekár 

PaedDr. Erika Provázková 

PhDr. Dana Stachurová, PhD. 

Mgr. Martina Šomská 

PaedDr. Bc. Monika Timková 

PhDr. Andrej Uličný 

PhDr. Andrea Zoričáková 
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Učitelia všeobecno-vzdelávacích predmetov 

 

Mgr. Alexej Bayer 

PaedDr. Martina Dudaščíková 

Mgr. Jaroslava Fedorková 

Mgr. Tomáš Fiamčik 

PaedDr. Júlia Geletičová 

Mgr. Zuzana Gomoľová 

PaedDr. Ivana Klimovská 

PaedDr. Jana Krakovská 

Mgr. Dávid Kulpa 

Mgr. Silvia Lukáčová 

Mgr. Miroslava Mazurová 

RNDr. Ivana Petrisková 

Mgr. Erika Polohová 

Mgr. Zuzana Repaská 

Mgr. Lenka Sokol 

RNDr. Adriana Sovičová, PhD. 

PaedDr. Jana Tverdíková 

Mgr. Erika Višňovská 
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Pedagogickí zamestnanci so skráteným pracovným úväzkom
MUDr. Marián Bačo 
Bc. Jana Balážová 
MUDr. Lenka Balogová 
MDDr. Daniela Baňasová 
Mgr. Ľudmila Beňová 
MUDr. Danka Biliková 
Mgr. Renáta Čičatková 
MUDr. Jana Danielová-Čarná 
Mgr. Júlia Dobrovičová 
MUDr. Adriana Marta Čechová 
MUDr. Dana Dugasová 
ThLic. Daniel Galajda, PhD. 
Mgr. Renáta Gállová 
PhDr. Miriama Gargalíková 
Mgr. Katarína Gdovinová 
MUDr. Oľga Girašková 
Mgr. Jana Godlová 
MUDr. Katarína Gorbarová 
MUDr. Martin Griger 
PhDr. Zuzana Haberová 
MDDr. Silvia Halajová 
MUDr. Tatiana Haláková 
MUDr. Katarína Halmiová 
MDDr. Ladislav Hanis 
Mgr. Andrea Harčariková 
Mgr. Marcela Harčárová 
MUDr. Martin Hinďoš 
Mgr. Marta Hudáková 
MUDr. Adela Imrichová 
MUDr. Stanislava Ivanová 
Mgr. Martina Jakabčinová 
Mgr. Marta Jendreková 
MUDr. Peter Kačur 
PhDr. Jana Kandurová 
Mgr. Martina Kendrová 
Mgr. Mária Knišová 
Mgr. Stanislava Kocová 
Mgr. Ondrej Koč 
MUDr. Beáta Kolodžejová 
MUDr. Mária Koržová 
MUDr. Martin Kováč 
MUDr. Alena Krajňáková 
MUDr. Katarína Kriš Malinovská 
Mgr. Andrea Lendacká 
MUDr. Branislava Lišková 
MUDr. Zuzana Lišková 
Mgr. Matej Lukáč 

Mgr. Silvia Lukáčová 
Mgr. Ľubica Madejová 
MUDr. Danka Madziková 
Mgr. Božena Maťašová 
Mgr. Michaela Millá 
Mgr. Lucia Miščíková 
MUDr. Daniel Mlynár 
MDDr. Marián Mráz 
MUDr. Adriana Novotná 
MUDr. Veronika Ondrušková 
Mgr. Anita Oravcová 
MUDr. Ľudmila Ortutová 
Mgr. Pavol Pališin 
MUDr. Bibiána Paľová 
MUDr. Tatiana Paňková 
Mgr. Katarína Pavlíková 
Mgr. Mária Petrová 
MDDr. Jana Poľačeková 
MUDr. Ivana Poradová, MBA 
Mgr. Mária Rákošová 
Mgr. Silvia Rohaľová 
Mgr. Zuzana Sabolová 
MDDr. Miroslava Sekeráková 
Mgr. Andrea Semanová 
MUDr. Martin Sivák 
Mgr. Mária Smolková 
Mgr. Ľubica Staroňová 
Mgr. Ivana Stašová 
Mgr. Mária Sukovská 
PhDr. Monika Szántová 
Mgr. Vladislav Šarišský 
MDDr. Richard Šilla 
MUDr. Dávid Švajko 
MUDr. Jaroslav Titko 
Mgr. Ľudmila Župová 
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Nepedagogickí zamestnanci školy 

 

Ing. Mária Straková 

 

Vladimír Slobodník 

 

Eva Raďáková 

Ľudmila Priesterová 

 

Marek Lipka 

 

Katarína Čižmariková 

Ľudmila Džubáková 

Marta Kendrová 

Monika Kostrábová 

Monika Tkáčová 

Mária Tvrdíková 
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Čriepky zo života školy 

Projekt Erasmus plus (koordinátorka Mgr. Slavomíra Mušinková) 

Hlavným zámerom projektu „Rozvíjajme a podporujme profesionálny rast praxou v zahraničí“ 

bolo rozvíjať odborné kompetencie, podporovať profesionálny a osobnostný rozvoj 

zdravotníckeho asistenta a maséra a hlbšie porozumieť vzájomným prepojeniam medzi 

teoretickým vzdelávaním a odbornou prípravou.  

Na prelome mesiacov august – september 

2015 v Karlovarskej nemocnici, a. s. získavalo 

pracovné skúsenosti dvanásť žiakov 

štvorročného študijného odboru zdravotnícky 

asistent a štyria žiaci štvorročného študijného 

odboru masér.  

Hlavným prínosom projektu bolo nielen 

získať nové pracovné skúsenosti v zdravotníckych zariadeniach krajín EU, ale najmä 

zvýšiť sebadôveru, samostatnosť a schopnosť tímovej spolupráce žiakov, čím sa zvýši 

ich hodnota a uplatniteľnosť na trhu práce. Pochopiť schopnosť rešpektovania ľudí 

z odlišných kultúr, ich kultúrne špecifiká, rozvíjať jazykové spôsobilosti môže viesť aj k  

motivácií štúdia cudzieho jazyka. Partnerská nemocnica vyjadrila veľmi pozitívne 

hodnotenie na základe presvedčenia o kvalite vyučovania a prípravy žiakov v škole. 

Účastníci po ukončení stáže obdŕžali certifikát Europass mobility. 

„Rozvíjajme a podporujme profesionálny rast učiteľov odborných 

predmetov v zahraničí“ bol projekt realizovaný v októbri 2018.  

Zúčastnili sa ho piati učitelia vyučujúci 

odborné predmety v študijnom odbore 

zdravotnícky asistent a jeden vyučujúci 

v študijnom odbore masér na chirurgickom, 

internom, gynekologicko – pôrodníckom, 

detskom, oddelení, na urgentnom príjme – 

Emergency a na fyziatricko – rehabilitačnom 

pracovisku.  

Hlavným zámerom projektu bolo podporovať profesijnú komunikáciu a spoluprácu 

na medzinárodnej úrovni v súvislosti s praktickým vyučovaním v pracovnom prostredí 

karlovarskej nemocnice a podporiť medzinárodnú spoluprácu so zdravotníckou školou 

v zahraničí (Karlovy Vary, ČR) – porovnať školské vzdelávacie programy, spoznať 

región s jeho kultúrou, tradíciami, históriou vzniku kúpeľníctva.   
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Edukačné stretnutia v rámci prevencie ochorení dutiny ústnej  

(koordinátorka Mgr. Silvia Doľacká) 

Stredná zdravotnícka škola na Sládkovičovej ulici v Prešove je jednou zo šiestich 

stredných zdravotníckych škôl na Slovensku, ktorá pripravuje žiakov na povolanie 

v študijnom odbore zubný asistent. Je známe, že stav chrupu a parodontu na Slovensku 

nespĺňa požiadavky podľa odporúčaní Svetovej zdravotníckej organizácie WHO 

v oblasti orálneho zdravia. Niektoré krajiny tieto požiadavky splnili a štatistické 

ukazovatele svedčia o tom, že úspešnosť v dosahovaní kvalitného orálneho zdravia 

závisí od realizovania preventívnych programov.  

Najrozšírenejším ochorením dutiny ústnej je zubný kaz a ochorenia 

parodontu. Ide o ochorenia, ktorým je možné predchádzať, ak sa 

dodržia hlavné zásady primárnej prevencie. Naša škola vynakladá 

viditeľné úsilie na skupinovú prevenciu prostredníctvom rôznych 

preventívnych programov. Dôkazom toho sú aktivity žiakov našej 

školy v študijnom odbore zubný asistent, ktorí sú iniciatívni 

v oblasti prevencie vzniku zubného kazu, či zápalu ďasien.  

Žiaci pod vedením odborných učiteľov pravidelne 

realizujú prednášky s cieľom prevencie jednotlivých ochorení pre žiakov 

základných škôl v Prešove. Hravou formou pripravujú edukačné stretnutia pre 

deti v materských školách, ako sa  právne starať o chrup, učia ľudí v staršom 

veku v denných stacionároch alebo domovoch pre seniorov, ako sa postarať 

o ich umelý chrup. S ľahkosťou zvládli aj preventívne aktivity v skupine 

tehotných žien. Vlastným príkladom vedú svojich rovesníkov v škole 

k aktívnej starostlivosti o orálne zdravie.  

 

Deň ústneho zdravia (koordinátorka Mgr. Terézia Kočišová) 

Už tradične v marci pedagógovia spolu so žiakmi usporadúvajú Deň ústneho zdravia, 

kedy nabádajú žiakov iných študijných odborov k správnej starostlivosti o chrup 

a pripomínajú im, že orálne zdravie je súčasťou celkového zdravia a pohody. Najnovšou 

výzvou je pre nich spracovať edukačný materiál pre pacientov v zdravotníckych 

zariadeniach.  
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Odbery krvi v škole (koordinátorka PhDr. Eva Konečná, MBA) 

Škola v spolupráci s Národnou transfúznou službou sídliacou 

na Hollého ulici 14 v Prešove pravidelne 2 x ročne organizuje 

odbery krvi v rámci „Študentskej“ a „Valentínskej kvapky krvi“. 

 

Poslednou bola v októbri 2019 „Študentská kvapka krvi 2019“, ktorej 

sa zúčastnilo 52 žiakov 3. a 4. ročníka všetkých študijných odborov dennej 

formy štúdia.  

Za posledných päť rokov tejto spolupráce sa v odborných 

učebniach v priestoroch školy, v ktorých sa žiaci pripravujú 

na zdravotnícke povolanie alebo priamo na pracovisku Národnej 

transfúznej služby uskutočnilo 302 úspešných odberov.  

 

Asistent v akcii (koordinátorka PhDr. Monika Gorecká) 

7. júna 2019 prebehol v príjemnom prostredí neďaleko Prešova na Cemjate – Kvašnej 

vode 12. ročník športovo-vedomostnej súťaže v prvej pomoci Asistent v akcii, 

ktorú už niekoľko rokov organizuje naša škola. Záujem o toto podujatie dokazuje to, 

že aj tohto roku sa ho zúčastnili štvorčlenné súťažné družstvá zo 16 zdravotníckych škôl 

Slovenska. Pre súťažiacich je už tradične pripravená v lesnom teréne vyznačená trasa 

s modelovými situáciami, kde je potrebné preukázať vedomosti aj zručnosti 

z poskytovania prvej pomoci, ako napr. poranenie pilčíkov v lese, hubár 

s pneumotoraxom, turisti poranení medveďom, zástava dýchania u terénneho 

motocyklistu a iné. Kondíciu súťažiacich a ich telesnú zdatnosť preveria športové 

stanovištia streľbou z luku, vzduchovky, šplhom na lane a celkový čas absolvovania 

trasy. 

Pre všetkých je pripravený sprievodný program, chutný guláš, kapustnica, občerstvenie 

a príjemná atmosféra. 
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Prezentácia študijných odborov v ZOC MAX (koordinátorka Mgr. Mária Kaliňaková) 

Je dlhodobou tradíciou školy, že si každoročne pri príležitosti 

„Svetového dňa zdravia“, ktorý si od roku 1992 pripomíname 

11. februára pripravuje pre verejnosť akciu spojenú s prezentáciou 

študijných odborov vyučovaných v škole, ktorú realizujeme v mesiaci 

február v priestoroch ZOC MAX Prešov. Žiaci študijného odboru 

zdravotnícky asistent merajú záujemcom krvný tlak, pomocou 

prístroja vypočítajú hodnoty indexu telesnej hmotnosti (BMI).  

Techniky jemnej masáže tváre, ramien 

a rúk realizujú žiaci študijného odboru 

masér. Žiaci študijného odboru zubný 

asistent informujú o prevencii zubného 

kazu a správnej starostlivosti o ústnu 

dutinu. Táto akcia sa každoročne 

stretáva so záujmom a pozitívnym 

ohlasom verejnosti. 

 

Stredoškolská odborná činnosť (koordinátorka PaedDr. Erika Provázková) 

Stalo sa už tradíciou, že sa žiaci našej školy každoročne, 

pod vedením pedagógov, ktorých si sami vyberú, zapájajú 

do tvorby Stredoškolskej odbornej činnosti. Jedná sa o súťaž, ktorej 

cieľom je podpora a vyhľadávanie talentovaných a nadaných 

žiakov SŠ, ktorá rozvíja tvorivé kompetencie žiakov, kritické 

myslenie, teoretické vedomosti a praktické schopnosti a zručnosti. 

Zapojením do súťaže riešia žiaci aktuálne témy zo 17 odborných 

oblastí, pričom tému svojej práce si volia sami, učia sa pracovať 

v tímoch, vyhľadávať informácie a spolupracovať s odborníkmi 

z rôznych oblastí.  

Žiaci prácu prezentujú v školskom kole SOČ pred porotou, 

ktorá ju hodnotí podľa vopred vypracovaných kritérií. Tvoria 

pedagogickí zamestnanci školy, ktorí sa s vypracovanými prácami 

vopred oboznámia. Ak práca zaujme výberom témy, obsahom, 

samotnou prezentáciou žiakom a spĺňa stanovené kritériá, porota 

ju odporúča na postup do krajského kola. Za mimoškolskú činnosť 

sú žiaci odmeňovaní vecnými cenami, získajú skúsenosť s tvorbou 

prác, ktorú môžu využiť vo svojom ďalšom pôsobení, 

či už v bežnom živote alebo pri štúdiu na VŠ.   



 

40 
 

 

Enviro-projekty (koordinátorka PaedDr. Jana Tverdíková) 

Z každej strany počúvame o hroziacich environmentálnych hrozbách. Odpočítavame 

čas, ktorý strávime na Zemi, lúčime sa s ohrozenými druhmi. Cieľom je inšpirovať 

žiakov a ich rodičov, aby sa k životnému prostrediu správali zodpovedne. Našou snahou 

je, aby sa environmentálna výchova stala súčasťou životného štýlu každého z nás. 

Zúčastňujeme sa Junior festivalu, ktorý prebieha v rámci festivalu EKOTOPFILM. 

Už roky sa snaží žiakov vzdelávať a motivovať, aby sa ich správanie uberalo smerom 

k trvalo udržateľnému rozvoju. Na hodinách biológie prebieha diskusia k filmu Je s nami 

koniec. 

Nezostávame v rovine pasívnej, aktívne sa podieľame na úprave 

areálu školy, exteriéru aj interiéru, i do projektu mesta Prešov Milujem 

svoje mesto. Viacerí žiaci sa zapájajú do výzvy Challenge – úprava 

svojho okolia. Svoje snaženie dokumentujú  fotografiou pred úpravou 

a po úprave okolia svojho bydliska. Šíria tak tieto aktivity do rodných 

obcí, miest. 

Zaviedli sme v škole triedenie odpadu, zber použitých batérií, 

žiaroviek, plastových uzáverov, tohto roku aj zber použitých 

zubných kefiek. Počas Vianočnej burzy recyklujeme veci – 

darovaním získajú „druhý dych“. Snažíme sa tak o zníženie svojej 

ekologickej stopy. PhDr. E. Konečná, MBA, PaedDr. J. Tverdíková 

sa so žiakmi zapojili do súťaže Spotrebiteľská výchova žiakov – 

Spotreba pre život. Výsledkom bolo vydanie časopisu 

EKO& STOPA žiakmi školy. 

Poukazujeme na problematiku prostredníctvom informačných panelov k Svetovému 

dňu ochrany ozónovej vrstvy, Medzinárodnému dňu stromov, Svetového dňa mokradí a 

i. Veľmi obľúbené medzi žiakmi sú fotografické súťaže organizované SAŽP, ktorých 

cieľom je vylákať žiakov do prírody, obdivovať jej krásu, čím si vytvárajú vzťah 

k prírode. Tento rok pod názvom Jeseň – obdobie farieb, vôní a chutí. 

Na základe schválenia projektu ENVIROPROJEKT 2017 Ži a mysli ekologicky!, 

ktorý vypracovali vyučujúce chémie: RNDr. Adriana Sovičová, PhD, PaedDr. Jana 

Krakovská, sme získali finančné prostriedky na jeho realizáciu. Žiaci pracovali priamo 

v teréne s prenosným laboratóriom Ecolabom pod vedením PaedDr. Jany Krakovskej 

a PaedDr. Jany Tverdíkovej.  

Koncom roka 2018 ocenila Slovenská Asociácia Životného Prostredia prácu riaditeľky 

SZŠ PhDr. Evy Novotnej, PhD., hlavnej koordinátorky aktivít smerujúcich k ochrane 

a obnove životného prostredia a PaedDr. Jany Tverdíkovej, koordinátorky 

environmentálnej výchovy.   
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Európsky deň jazykov (koordinátorka Mgr. Erika Polohová) 

Európsky deň jazykov je podujatie, ktorým sa 26. septembra 

zapájame do aktivít organizovaných po celej Európe, 

čím vyjadrujeme našu podporu jazykovému vzdelávaniu. 

V škole sa už stal každoročnou tradíciou od roku 2013. Tento deň 

je oslavou jazykovej rôznorodosti členských krajín, ktoré tvoria 

súčasť bohatého kultúrneho dedičstva a tradícií. Žiaci tretieho 

ročníka sa snažia priblížiť prvákom jazyk, históriu, kultúru, 

zvyky, tradície i kuchyňu krajín – Slovenska, Veľkej Británie, 

Ruska a nemecky hovoriacich krajín, ktorých jazyky sa vyučujú 

v našej škole. Prezentácie krajín sú spojené s ochutnávkou 

tradičných jedál. Majú možnosť ochutnať čaj pripravený v samovare, anglický čaj 

s mliekom, toasty s arašidovým maslo, mafiny, palacinky, syry, Sacherovú tortu, 

ale aj naučiť sa typické tance, piesne. Prezentácie krajín sú spojené so súťažami a kvízmi, 

v ktorých najšikovnejší získajú sladkú odmenu.  

Do tohto podujatia sa snažíme zapojiť aj ostatných žiakov 

prostredníctvom rôznych aktivít. Ich úlohou je predstaviť 

ostatné členské štáty Európskej únie. Každý rok sa ich 

snažia predstaviť z iného uhla, prostredníctvom rôznych 

tvorivých aktivít a súťaží. Žiaci vytvárajú nápadité plagáty, 

3D prezentácie plné farieb a informácií o „svojej“ krajine, 

slovníky slov a výrazov typických pre krajinu EU, ktorú 

si vylosovali, a ktoré by im pomohli zorientovať sa v danej 

krajine. V roku 2018, ktorý bol vyhlásený za rok Európskeho kultúrneho dedičstva, žiaci 

prezentovali pamiatky a lokality daného štátu zapísané do knihy Svetového kultúrneho 

dedičstva UNESCO. 

Táto akcia je medzi žiakmi našej školy veľmi obľúbená. Svedčia o tom aj ich reakcie: 

„Páčilo sa mi občerstvenie v Rusku, tance na Slovensku. V Nemecku mi chutila torta.“ 

Najviac sa mi páčila Európska únia a Slovensko. Zopakovať aj o rok!“ 
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Deň otvorených dverí (koordinátorka Mgr. Katarína Modranská)  

Každoročne sa otvárajú brány našej školy pre záujemcov o štúdium v našej škole, 

ktorí majú možnosť oboznámiť sa so študijnými odbormi – praktická sestra, masér 

a zubný asistent. Tento rok sa akcie zúčastnilo 400 návštevníkov z 84 škôl PSK.  

 

 

 

 

 

 

Vianočná burza (Žiacka školská rada) 

Budovať povedomie spolupatričnosti, vzájomnú úctu a rešpekt aj k sociálne odkázaným 

ľuďom a deťom nám pomáha Vianočná burza, ktorú organizuje ŽŠR. Získané finančné 

prostriedky sa využívajú na charitatívne účely. 

          ... 

Študentský ples (Žiacka školská rada) 

Škola to nie je len získavanie poznatkov, ale aj celkový rozvoj osobnosti. Vykročiť 

do sveta spoločnosti a kultúry pomáha mladej generácii podujatie, ktoré sa nesie 

v duchu elegancie, hudby, tanca a dobrej zábavy – študentský ples.  
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Lyžiarsky kurz 

Pre žiakov prvého ročníka škola organizuje lyžiarsky kurz, počas ktorého si žiaci 

zdokonalia lyžiarske zručnosti. Počas kurzu vo večerných hodinách žiaci nadobudnú 

nové vedomosti z vybraných tém lyžovania ako Biely kódex, História lyžovania, 

Prvá pomoc na horách. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Literárna exkurzia 

Obľúbenou medzi žiakmi sa stala literárna exkurzia, ktorá v sebe spája teoretické 

poznatky s praktickými. Žiaci navštívia významné miesta našich dejateľov, spoznajú 

krásy nášho Slovenska a neoddeliteľnou súčasťou je aj divadelné predstavenie 

v Slovenskom národnom divadle v Bratislave.  
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Odborné exkurzie 

V rámci vyučovania sa uplatňujú progresívne metódy 

a formy: modely, IKT a didaktická technika, avšak 

najväčším prínosom pre žiakov sú odborné exkurzie, 

ktoré im poskytnú praktické zručnosti. Žiaci majú 

možnosť spoznať činnosť na pracoviskách:  

Oddelenie centrálnej sterilizácie Prešov  

KOS záchranného systému v Prešove  

Transfúzne oddelenie  

Sadrovňa  

Pracovisko oxygenoterapie Prešov,  

Pracovisko dentálnej hygieny Prešov  

Tabletizačná jednotka FNsP Prešov  

Bardejovské kúpele  

Sanatórium Tatranská kotlina  

Kúpele Lučivná  

 

 

Exkurzia Budapešť 

Program exkurzie pozostáva z návštevy významných pamiatok mesta Budapešť. 

Žiaci sa dozvedia množstvo užitočných poznatkov z historického obdobia, navštívia 

Podzemnú nemocnicu, ktorá je svedectvom ošetrovania chorých v období počas druhej 

svetovej vojny.  
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Učíme pre prax 

Tím učiteľov odborných predmetov pod vedením riaditeľky školy PhDr. Evy Novotnej, 

PhD. pripravuje a organizuje od roku 2017 odborný seminár s názvom „Učíme pre prax“. 

Program odborného seminára svojím obsahom je určený pre učiteľov odborných 

predmetov stredných zdravotníckych škôl, zdravotníckych pracovníkov vo vedúcich 

funkciách, sestry, fyzioterapeutov a sociálnych pracovníkov.  
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Deň učiteľov 

Nedá sa zabudnúť na prácu učiteľov, vďaka ktorej žiaci vchádzajú do života odborne 

pripravení a stávajú sa z nich zodpovední dospelí ľudia. Ich poslanie si osobitne 

pripomíname počas Dňa učiteľov.  

Veľkým ocenením práce učiteľov 

je poďakovanie riaditeľky školy 

PhDr. Evy Novotnej, PhD., ktorá 

zamestnancov odmenila ďakovnými 

listami a kultúrnymi podujatiami 

(divadelné predstavenie, návšteva 

galérie) spojenými so slávnostným 

posedením. 
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Psychologicko-relaxačné pobyty pre zamestnancov školy 

Riaditeľka školy PhDr. Eva Novotná, PhD. kladie dôraz na priaznivý rozvoj svojich 

zamestnancov. Psychologicko-relaxačné pobyty sú zamerané na teambuilding, oddych 

a načerpanie nových síl. Prispieva k tomu nádherné prostredie slovenských hôr: Grand 

hotel Permon Podbanské, Liptovský Ján, Demänovská dolina a poznávanie okolitých 

krajín: Karlovy Vary, Zakopané, Krakow – Wieliczka, Wadowice, Krynica.  
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Odkazy učiteľom 

Mgr. F. Š. Pribula 

„Na škole máte vysoko odborne pripravených pedagógov. Sú všetky predpoklady, 

že absolventi školy budú na vysokej úrovni, preto nešetrite slová, činy, hľadajte vždy 

niečo nové, podnetné a hlavne ľudskosť, úctu a lásku.“ 

PhDr. Anton Kvarta 

„Pedagógom školy prajem zdravie, spokojnosť z práce s náročnosťou k sebe. Bez toho 

niet dobých výsledkov Vašich študentov. Za ne Vám treba dobré spoločenské a finančné 

ohodnotenie, korektné vzťahy na pracovisku a prajné prostredie v každodennom živote, 

pretkané láskou a porozumením.“ 

Dr.h.c. prof. PhDr. Anna Eliašová, PhD., DBA 

„Vážení pedagógovia SZŠ, chcem Vám poblahoželať za to, že ďalej kráčate po ceste, 

ktorú sme vybudovali. Drvivá väčšina z Vás sú aj moji absolventi a ja som na Vás pyšná. 

Neuspokojujte sa s priemernými výsledkami, ale snažte sa byť najlepší. Vaši absolventi 

budú Vaši pokračovatelia a Vy si na konci svojho pôsobenia budete môcť povedať, že 

ten život stál zato.“ 

Jitka Halagová 

„Nech sa dobre držia, nech študentov nesekírujú. Aj dodnes chodia za mnou moje 

študentky a keď som sa ich opýtala, aké na mňa majú spomienky, odpovedali že jedine 

v dobrom – že keď ste nám nepomohli, tak ste nám neublížili. Aj keď žiaci nevedeli, 

tak som im dala šancu, nedala som im hneď prepadnúť. Študenti niekedy niečo vyvedú, 

ale to patrí k škole.“ 

Anna Kaliňaková 

„Učiteľom a pracovníkom školy želám, aby nestrácali elán a trpezlivosť, aby mali žiakov, 

ktorí majú záujem o chorých a slabých. Žiakom prajem dobrých a zanietených učiteľov.“ 

PhDr. Brigita Kleinová 

„Byť učiteľom je veľká zodpovednosť. Zodpovednosť za vedomosti žiakov, za ich 

postoje k povolaniu. Správny učiteľ má u žiakov vzbudiť túžbu po vedomostiach 

a hlavne ukázať cestu k nim. Milí kolegovia, prajem veľa vytrvalosti a šikovných 

študentov.“ 

Mgr. Eva Plavčanová 

„Chcem pedagógom popriať veľa elánu, radosti a trpezlivosti pri výkone ich náročného 

povolania. A tiež to, aby neustále rozvíjali svoje profesijné a osobné kvality, aby sa im 

darilo dosahovať čo najlepšie študijné výsledky u svojich študentov a aby dokázali 

budovať krásne medziľudské vzťahy medzi študentmi a medzi sebou navzájom.“ 
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Mgr. Anna Pidaná 

„Aj vy raz budete mať 70 rokov a budete v nemocničnej izbe myslieť na to, aký by mal 

byť človek, ktorý stojí pri vašom lôžku. Som presvedčená, že okrem odbornosti to bude 

empatia a komunikácia. Držím Vám palce, nech to v plnom zdraví zvládnete aspoň 

do 70, (vydržať).“ 

Mgr. Dagmar Kvašňáková 

„Prajem pedagógom dobrých študentov, veľa trpezlivosti, dobrých kolegov, dobré 

a chápavé vedenie, aké som ja za pôsobenia na tejto škole.“ 

Mgr. Antónia Bišková 

„Vaša práca je tou najnáročnejšou, pripravujete mladého človeka na náročnú profesiu 

zdravotníka. Vážte si svojich študentov, pracujte s láskou v srdci, nebuďte pre nich len 

prísnym odborníkom vo svojej profesii, ale hlavne láskavým človekom.“ 

PhDr. Ľudmila Miženková, PhD. 

„Nezabudnite byť ľuďmi! Buďte príkladom pre svojich študentov po odbornej 

aj osobnostnej stránke. Prajem Vám veľa trpezlivosti a síl do ďalšej pedagogickej praxe.“ 

Gabriela Liberová (osobný pozdrav) 

„Ďakujem, že som mohla časť svojho života stráviť ako zamestnanec SZŠ. Za tých päť 

rokov si odnášam len tie najkrajšie spomienky na kolektív DM pri SZŠ. Ešte raz ďakujem 

a prajem Vám všetko najlepšie.“ 

Zamestnanci školy 

  



 

50 
 

 

Odkazy žiakom 
Mgr. F. Š. Pribula 

„Nebrať povrchne vzdelávanie na škole, precítiť hlboko poslanie školy, vážiť 

si pedagógov, byť im povďačný za prípravu na vznešené povolanie pracovníka 

v zdravotníctve.“ 

PhDr. Anton Kvarta 

„Študenti, nech myšlienky slovenských autorít povzbudia Vaše zmysly do očakávanej 

budúcnosti“ 

Milan Rúfus 

Asi to predsa musí byť. 

Veď všetky deti chodia do školy. 

Možno mi ani nechcú ublížiť, 

ak nerobia mi všetko po vôli. 

Mám krásne knihy, pero… 

Uvidím, 

čo zajtra na to moja hlava riekne. 

Ohníčky, zbohom, 

stráne, sivý dym. 

Možno i veľkým byť 

je trochu pekné. 

Dr.h.c. prof. PhDr. Anna Eliašová, PhD., DBA 

„Vážení študenti, po ukončení SZŠ máte niekoľko možností. Jednou z nich 

je aj pokračovať v štúdiu na vysokej škole. FZO PU v Prešove Vám ponúka širokú škálu 

odborov v bakalárskej a magisterskej forme, len si treba vedieť správne vybrať. 

Ktorýkoľvek študijný program si vyberiete, nezabudnite, že to bude pre blaho tých, 

čo budú odkázaní na Vašu starostlivosť, ľudskosť a prístup. Zdravotnícke povolanie 

môže robiť len človek so srdcom na dlani, ktorým sa hrdí vo svojom logu naša fakulta.“ 

PhDr. Brigita Kleinová 

„Študenti! Vybrali ste si náročné povolanie. Okrem teoretických vedomostí a praktických 

zručností buďte tolerantní, chápaví a láskaví zdravotníci v praxi.“ 

Mgr. Eva Plavčanová 

„Chcem študentom odkázať, aby sa dôkladne a zodpovedne pripravovali na svoje 

budúce povolanie zdravotníckeho pracovníka, lebo v ich rukách sa mnoho krát ocitá 

ďalší osud človeka a aj najmenšia chyba v ich práci môže vážne poškodiť to najcennejšie, 

čo máme – naše zdravie.“  
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Mgr. Anna Pidaná 

„Ste naozaj presvedčení, že chcete pracovať v zdravotníctve? Je to namáhavá práca a nie 

len fyzicky.“ 

Mgr. Dagmar Kvašňáková 

„Aby sa snažili získať počas štúdia veľa teoretických a hlavne praktických zručností, 

ale aby nezabúdali na to, že povolanie, ktoré si zvolili, vyžaduje hlavne empatiu, 

ľudskosť, dôslednosť, proste celú osobnosť.“ 

Mgr. Antónia Bišková 

„Keď som sa prihlásila na SZŠ, moja mama mi povedala jednu myšlienku: „Vybrala si si 

veľmi ťažké povolanie, ak nie si ochotná sa stále učiť a vzdelávať, ani v štúdiu nepokračuj. 

Uvedom si, že tí, ktorí skončia obuvnícku priemyslovku a v práci urobia chybu, tak tieto topánky 

stále predajú vo výpredaji a niekomu urobia radosť, lebo budú lacnejšie. Ty keď vo svojej práci 

urobíš chybu, tak príde človek o život...“ Na toto si spomeniem každý deň, keď idem 

do práce. Vážte si svoju školu a svojich pedagógov, pripravujú vás na najnáročnejšie 

a najkrajšie povolanie – povolanie zdravotníka.“ 

PhDr. Ľudmila Miženková, PhD. 

„Vážte si svojich učiteľov.“ 

PhDr. Mgr. Alena Schlosserová, PhD. 

„Vážte si vzdelanie a svojich učiteľov.“ 

Žiaci školy 
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Zo života školy – fotogaléria 
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Kvety Sylvia 
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